
Václav Klaus na Prima CNN News: Covid-19
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„kovidismem“ Média šíří paniku a
farmaceutický průmysl se z epidemie raduje
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ČESKO: Covid-19 je podle exprezidenta Václava Klause středně závažnou nemocí, v důsledku které
se nacházíme ve střetu několika krizí. Společnost podle něj trpí „kovodismem“. Protiepidemickému
systému PES nevěří, je podle něj nevěrohodný. Média šíří paniku a farmaceutický průmysl se z
epidemie raduje, řekl v neděli v rozhovoru pro Partii na Prima CNN News.

V současné době se podle exprezidenta Václava Klause nacházíme v souběhu dvou krizí. Na jedné
straně podle něj čelíme krizi „středně závažné nemoci chřipkového typu“, kterou je covid-19.
Exprezident zároveň zdůraznil, že ji nechce zlehčovat. Na straně druhé se podle Klause nacházíme
i ve společenské krizi, kterou sám nazývá „kovidismem“. Většina lidí podle něj na současnou situaci
reaguje iracionálně a neadekvátně.

Svůj podíl na tom podle Klause nesou média, která fungují jako „zesilovači paniky“. „Podařilo se jim
vylekat lidi,“ dodal s tím, že na televizních obrazovkách v poslední době neustále vidí opakující se
záběry zdravotníků ve skafandrech, pacientů na JIP či budování polní nemocnice.

Zásadně podle něj navíc těží ze současné epidemie celý farmaceutický průmysl. „Farmaceutický
byznys žije z radosti z této epidemie. Získává neuvěřitelné zisky, které by nikdy nemohl získat,“ řekl
Klaus. Jen malá část medicínské obce je podle něj ochotna vystoupit proti převažující doktríně, jejímž
cílem je „totálně zastrašovat“.
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PES je nevěrohodný. Sčítá jablka a hrušky, říká
Celá myšlenka protiepidemického systému PES je podle něj závadná. „Totálně odmítám
argumentaci, která používá takzvaného PSA. Myslím, že je to totálně nevěrohodná věc a sčítání
hrušek s jablky,“ prohlásil Klaus. Systém podle něj vytvořili kvazi-vědci a matematici. „Já jsem
se tím zabýval. I tím PSEM. Jde o to, jaké dáváte váhy jednotlivým faktorům, a to je svévole tvůrců,“
kritizoval výpočet indexu, podle kterého vláda nyní reguluje opatření.

„Ten covid si žije svým vlastním životem. Šance člověka ho ovlivnit je relativně malá a dokazují to
velmi odlišné průběhy této nákazy v jednotlivých zemích světa, v jednotlivých místech, i v naší zemi,
kde platí stejná pravidla,“ řekl exprezident.

Klaus neviní vládu za to, že špatně odhaduje situaci. „Já viním vládu, že předala rozhodování, které je
na výsost politické svou podstatou, že ho vydala do rukou takzvaných expertů“. Tím se podle něj
vláda soustavně zbavuje odpovědnosti a nemělo by jí to být promíjeno.


